
 
Protokół nr 2/14 

z posiedzenia Komisji Oświaty, 

Kultury Sportu Zdrowia i Spraw Socjalnych 

z dnia 13.02.2014 r. 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie wg załączonej listy obecności:  

oraz zaproszeni goście: 

1. Zdzisław Michael – Przewodniczący Rady Miejskiej w Paczkowie. 

2. Tadeusz Zuziak – Prezes LZS AGRO – CHMIEL Ujeździec. 

3. Rafał Ścisłowski Prezes LZS Trzeboszowice. 

4. Radosław Napieracz – Prezes LZS Kamienica i Dyrektor Gminnego Centrum Sportu i 

Rekreacji w Paczkowie. 

5. Dariusz Syga – LZS Dziewiętlice. 

6. Mieczysław Dudek – Członek Zarządu Sparta Paczków. 

7. Jan Roj – Prezes Zarządu Sparta Paczków. 

Posiedzenie odbyło się w Urzędzie Miejskim w Paczkowie. Rozpoczęło się o godzinie 1000, a 

zakończyło o godz.1240. 

Wszystkich przybyłych przywitała Przewodnicząca Komisji Stanisława Sroka. Następnie 

przedstawiła porządek posiedzenia: 

1. Sprawozdanie z działalności organizacji i stowarzyszeń sportowych za 2013 r. -

Wykorzystanie udzielonych dotacji w bieżącej działalności klubów.  

− Spotkanie komisji z przedstawicielami Ludowych Zespołów Sportowych 

działających na terenie Gminy Paczków. 

− Spotkanie komisji z przedstawicielami Klubu Sportowego Sparta Paczków, oraz 

Klubu Sportowego Lider Paczków. 

2. Ogólna informacja dotycząca działalności Gminnego Centrum Sportu i Rekreacji w 

Paczkowie. 

3. Plan ferii zimowych dla dzieci i młodzieży. 

4. Sprawy bieżące. 
Mieszkanka Paczkowa Genowefa Konat poprosiła o udzielenie głosu odnośnie tematu jaki 

poruszyła na sesji w dniu 19.12.2014 r. 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że Komisja chciałaby najpierw zapoznać się z 

przedstawionymi pismami. 

G. Konat poinformowała, że na dzisiejszym posiedzeniu chciałaby przedłożyć dodatkowe pismo. 

 



Przewodnicząca Komisji poprosiła o przedłożenie pism, żeby Komisja mogła się z nimi 

zapoznać. 

Z. Michael poinformował, że każdy obywatel ma prawo uczestniczyć w posiedzeniach. Pisma 

natomiast należy kierować za pośrednictwem sekretariatu. 

Przewodnicząca Komisji dodała, że taki jest obieg dokumentów, że najpierw pisma wpływają na 

dziennik urzędowy i następnie są rozpisywane i kierowane do Wydziałów. 

G. Konat poinformowała, że pisma zostawi w biurze podawczym Urzędu. 

Przewodnicząca Komisji zadała pytanie czy Komisja zatwierdza Protokół nr 1/14 z dnia 16 

stycznia 2014 r? Komisja w wyniku glosowania jednogłośnie zatwierdziła Protokół nr 1/14 z dnia 

z dnia 16.01.2014 r. 

Do pkt 1. 

Przewodnicząca Komisji poprosiła zaproszonych gości o przedstawienie sprawozdań 

z działalności organizacji i stowarzyszeń sportowych za 2013 r. Wykorzystanie udzielonych 

dotacji w bieżącej działalności klubów.  

Jan Roj przedstawił sprawozdanie z działalności Klubu Sportowego Sparta Paczków, które 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Poinformował, że sprawozdanie zostało złożone w 

Urzędzie. Plan zadań prawie w 100% został wykonany. Są dwie sekcje: jedna piłki nożnej gdzie 

działa 5 grup młodzieżowych i grupa seniorska i sekcja siatkówki, gdzie działają trzy grupy. W 

Klubie ćwiczy z różnym natężeniem około 170 osób. Najmłodsza grupa to są przedszkolaki 

rocznik 2007 – 2008, jest tam około 20 dzieci. Grupę prowadzi trener Marcin Krótkiewicz. Ubyła 

natomiast grupa juniorów młodszych. Kolejna grupa to żacy rocznik 2005 – 2006, zapisanych 

jest 16 dzieci. Trzecia grupa to orliki rocznik 2004 – 2005, grupę prowadzi p. Gardanowicz 

zawodnik Klubu. Do tej grupy uczęszcza 26 zawodników. Kolejna grupa to młodzicy prowadzeni 

przez Z. Drobnego. Do grupy uczęszcza 20 zawodników rocznik 2001 – 2002. Kolejna grupa to 

trampkarze prowadzi ją Ł. Krótkiewicz. Jest to liczna grupa rocznik 99 i młodsi. Grupę tą 

utworzono wspólnie z LZS Trzeboszowice. Była grupa juniorów młodszych rocznik 1997 i 

młodsi, ale ze względu na mało stabilną grupę, część zawodników przeniosła się do Pruszkowa 

zrezygnowano z prowadzenia tej grupy i w zamian za to wprowadzono przedszkolaków. Ostatnia 

grupa to grupa seniorów, którą prowadzi p. M. Krótkiewicz zaangażowanych jest 22 

zawodników. Zespół jest na I miejscu IV Ligii najwyższej na Opolszczyźnie. Są też 2 grupy piłki 

siatkowej, które prowadzi J. Soszek młodziczek i kadetek. Drogą grupę prowadzi R. Cygler 

trenuje u niego około 20 dziewcząt z rocznika 2001 i młodsze. W sumie ćwiczy około 50 

dziewcząt. Jeśli chodzi o wykonanie zadań to plan budżetowy został wykonany. Wydatków było 

więcej niż planowano, ale mieli trochę większe dochody własne. Wydatki to przede wszystkim 

 



koszt trenerów, opłaty sędziowskie, zwrot kosztów zawodników, obsługa Klubu. Dotacja 

wyniosła 170 tyś zł. Miał nadzieję, że sposób rozliczania wydatków się zmieni. Zawsze trzeba 

było wydać pieniądze, bo niewykorzystane trzeba zwrócić, a w kolejnym roku tych pieniędzy się 

nie dostanie. W Klubie patrzą na każdy grosz. Skarbnik Klubu pilnuje wydatków i środki na 

pewno zostały wydane racjonalnie. Lekkim mankamentem jest sprawa stadionu. W pierwszym 

półroczu borykali się z problemami współpracy z ZUKiM-em, który zarządzał stadionem. 

Stadion został przekazany do GCSiR i teraz współpraca jest diametralnie inna. Utrzymanie 

stadionu kosztuje. Płyta stadionu musi być koszona co tydzień, musi być nawożona. Żeby Klub 

mógł funkcjonować z taką intensywnością jaka jest potrzebna, to musielibyśmy mieć do 

dyspozycji przynajmniej 3 płyty. Boisko boczne zostało zrujnowane przez występy w ciągu roku. 

Ogólnie w Polsce jest małe zrozumienie, trzeba zrobić imprezę i jest decyzja, że robi się ją na 

boisku. Jeżeli boisko jest źle przygotowane to są kontuzje, a nie o to chodzi. Dzięki temu, że 

Sparta jest na poziomie IV Ligowym jest jedną z lepszych promocji miasta. Organizacje meczów 

muszą spełniać określone wymogi. Żeby prowadzić spikerkę trzeba mieć licencję, trzeba ją 

opłacić. Musi być wydzielona zona dla kibiców obcych, osobne wejście dla nich. Z tymi 

problemami się borykają. Na mecze przychodzi czasami ponad 300 osób. 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że wszyscy szanują wkład pracy jaki jest czyniony w 

kierunku rozwoju dzieci i młodzieży. Jest to pasja, zajęcie, które zawsze będzie istotnym 

elementem dla życia Paczkowian.  

W. Krótkiewicz dodał, że Sparta to jest nie tylko Sparta i zawodnicy, ale również są to uczniowie 

wytrenowani przez Klub Sportowy, a reprezentujący szkoły. Zawodnicy juniorzy zajęli III 

miejsce w Województwie Opolskim, teraz reprezentują Kluczbork, Odrę Opole, Śląsk Wrocław. 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że spotkanie jest chęcią poznania tej działalności. 

Pytania się pojawiają, gdyż nie znają do końca tej działalności. 

J. Kalisz dodała, że nie mają wątpliwości odnośnie Sparty Paczków, ile dobra jest czynionego dla 

dzieci, które tam ćwiczą. Jej dziecko również trenuje piłkę siatkową. Nie mieli wglądu do 

sprawozdania dlatego poprosiła o kopię. Zadała pytanie czy jedynym źródłem finansowania 

potrzeb Klubu jest dotacja, czy są jakieś inne źródła? 

J. Roj odpowiedział, że ogólnie koszty działalności w 2013 r. wyniosły 203 tyś zł. Są to 

darowizny od sponsorów, wpływy z transferów, że sprzedaży biletów. 

P. Tetłak zadał pytanie jaka kwota jest pozyskiwana od sponsorów? 

J. Roj odpowiedział, że około 13 tyś zł. 

J. Kalisz zadała pytanie czy że środków Komisji Profilaktyki też klub korzysta? 

J. Roj odpowiedział, że w grudniu była część treningów prowadzona na małej sali i 300 zł. za 

wynajem było ze środków profilaktyki. 

 



P. Tetłak zadał pytanie jak kształtują się wynagrodzenia trenerów? 

J. Roj odpowiedział, że jeżeli by to porównać do wynagrodzeń trenerów, którzy trenują w 

Klubach na podobnym poziomie to są małe.  

M. Dudek poinformował, że za grupę około 500 – 600 zł. miesięcznie. 

J. Roj dodał, że za całość trenowanych grup najwyższe wynagrodzenie nie przekracza 800 zł. 

M. Dudek dodał, że brutto 800 zł. na rękę 500 zł. 

Przewodnicząca Komisji zadała pytanie czy to jest umowa o pracę? 

J. Roj odpowiedział, że na pół roku jest umowa zlecenie. Zatrudniają też gospodarza, który dba o 

obiekt oraz księgowego. Trener IV Ligii w Klubach otrzymuje około 2.000 zł. netto. Oni dużo 

nie płacą i jest to za każdym razem negocjowane. 

M. Kupczak zadał pytanie odnośnie dotacji w wysokości 170 tyś zł. jest za wysoka, czy za niska? 

M. Dudek odpowiedział, że należy spojrzeć na poniesione wydatki i należy powiedzieć, że 

bardzo oszczędzali. 

J. Roj odpowiedział, że dotacja przydałaby się wyższa. Należy porozmawiać jakie są cele 

działalności Klubu. Otmuchów ma dochody na tym samym poziomie, ale weszli do III Ligii 

przez co mają dalsze wyjazdy, są inne wymogi i rezultat jest taki, że nie stać ich na tą III Ligę. 

Również Spartę nie stać na III Ligę, ale tego nie powie zawodnikom, gdyż nie zabija się „ducha 

sportowego”. Przydałoby się trochę więcej dotacji. Jeżeli są jakieś większe cele i chcieliby lepiej 

wypromować miasto to trzeba byłoby znacznie więcej pieniędzy dodać. 

M. Kupczak zadał pytanie czy stan techniczny tego obiektu jest niezadawalający? 

J. Roj odpowiedział, że patrzą na to przez pryzmat płyty głównej, na której rozgrywają się mecze. 

Przyjeżdżają drużyny obce, sędziowie. Płytą są zachwyceni, przynajmniej wiosną. Brakuje 

bocznej płyty, na której można byłoby rozgrywać niektóre mniej ważne mecze. Natomiast sam 

obiekt w postaci budynku i infrastruktury było dobre 40 lat temu, kiedy było to nowe. Dzisiaj 

wymogi są inne. Sam obiekt od paru lat nie był gruntownie remontowany. Jest tylko klejony. 

Przed rozgrywkami przyjeżdżają ludzie, którzy oceniają obiekt. Po meczu zawodnicy muszą się 

umyć, powinien być zapewniony prysznic, ciepła woda. Oni jako Zarząd w okresie zimowym 

spotykają się na hali, gdyż na stadionie jest zimno. Obiekt wymaga generalnego remontu. 

Kotłownia wymaga zmiany. Wszystko wymaga nakładów. 

Przewodnicząca Komisji zauważyła, że również obiekty oświatowe powinny wyglądać inaczej. 

Celem głównym jest działalność, która ma służyć mieszkańcom od małego dziecka do wieku 

najstarszego. Faktem jest, że obiekty nie były przez lata dofinansowywane, stąd dzisiaj szukanie 

środków. Dlatego są pytania, by informacja pełna docierała do radnych, a przez radnych do 

mieszkańców Paczkowa. 

 



J. Roj dodał, że w interesie Klubu jest, żeby informacja była najpełniejsza i żeby społeczeństwo 

wiedziało o Klubie jak najwięcej. Ocena i certyfikacja ich działalności jest potrzebna do dalszego 

funkcjonowania. Transformacja nie zmieniła jednej rzeczy, coś się budowało i nie zabezpieczało 

środków na funkcjonowanie. To nie jest dobra gospodarka, bo jeżeli coś jest wybudowane i coś 

ma funkcjonować, to niezbędne są nakłady, żeby utrzymać stan na tym samym poziomie. 

Powinny być nakłady materialne. 

W. Krótkiewicz poprosił, że jeżeli daje się jakieś informacje dla społeczeństwa, to żeby te 

informacje były rzetelne. 

Dariusz Syga przedstawił sprawozdanie z działalności LZS Dziewiętlice, które stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu. Poinformował, że w LZS Dziewiętlice funkcjonuje drużyna seniorska, 

która zajmuje czołowe miejsce w A Klasie i drużyna juniorów, która awansowała do II Ligii. 

Ogólnie jest 40 zrzeszonych zawodników. Grupę seniorską wspierają zawodnicy z całej Gminy. 

Nie odbywają się treningi juniorów, gdzie jest 13 zawodników. Jest duży odpływ młodzieży, 

pozyskanie zawodnika, który chce grać graniczy z cudem. Następnie przedstawił wykaz 

wydatkowanych środków, który stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Poinformował, że 

problemem jest brak trenera. 

M. Kupczak zauważył, że dobrze, że dbają o obiekt. Szkoda, że brakuje młodzieży i trenera. 

Zadał pytanie, na co chcą w tym roku przeznaczyć dotację? Czy na trenera? 

D. Syga odpowiedział, że dobrze byłoby mieć trenera, zwłaszcza, jeżeli chodzi o młodszych 

zawodników. Ich nigdy nikt nie uczył jak maja grać. 

M. Kupczak zadał pytanie, czy szatnie i płytę wykorzystują do innych celów? 

D. Syga odpowiedział, że sporadycznie. 

B. Gołuszko zadała pytanie ile wyniósłby koszt trenera? 

D. Syga odpowiedział, że na chwilę obecną nie wie. 

Radosław Napieracz przedstawił sprawozdanie z działalności LZS Kamienica, które stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. Poinformował, że migracja społeczeństwa spowodowała 

mniejszy nabór młodzieży do LZS Kamienica. Średni wiek zawodników nie przekracza 20 lat. 

Część zawodników trenuje w Sparcie. W 2012 r. zmienił się skład Zarządu, który został mocno 

odmłodzony. W sezonie 2012 – 2013 do rozgrywek zgłoszono 32 zawodników z czego czynnie 

uczestniczyło 26 zawodników. W sezonie 2013 – 2014 zgłoszono 36 zawodników uczestniczyło 

28 zawodników. Treningi prowadzone są od marca do czerwca i od sierpnia do listopada. 

Drużyna trenuje na boisku w Kamienicy, jak również na hali sportowej i Orliku. 

Rafał Ścisłowski przedstawił sprawozdanie z działalności LZS Trzeboszowice, które stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. Poinformował, że LZS Trzeboszowice składa się z 3 drużyn: 

młodzieżowej, juniorów i seniorów. Zawodników jest około 60. Trenera mieli pracującego 

 



społecznie. Borykają się z problemem szatni. Ludzie dewastują ławki, wybijają okna, jest to duży 

problem. Rozważają możliwość budowy studni. Problemem jest spełnienie wymogów, żeby była 

woda, ubikacja. 

M. Kupczak zadał pytanie ile razy w miesiącu korzystają z obiektu? 

R. Ścisłowski odpowiedział, że mogliby z obiektu korzystać częściej. Obecnie 3 razy w tygodniu 

i mecz w niedzielę. Jest duże zainteresowanie piłką nożną. Będą chcieli płacić trenerowi, żeby 

nie pracował społecznie. 

Tadeusz Zuziak przedstawił sprawozdanie z działalności LZS AGRO – CHMIEL Ujeździec, 

które stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Poinformował, że w 2013 r. udało się zrobić 

szatnię w Ujeźdźcu dzięki pomocy Firmy AGRO – Chmiel. Teraz jeszcze trzeba wykafelkować 

łazienkę i ubikację. Woda jest tylko zimna. Są zakupione dwa ogrzewacze wody. Opłaty będzie 

pokrywał AGRO – CHMIEL. W zamian za to reklamują AGRO – CHMIEL mając koszulki z ich 

logiem. 

P. Tetłak zauważył, że nasuwa się dramatyczny obraz jeśli chodzi o tą część młodzieżową. Czy 

nie byłoby dobrym pomysłem, aby zapewnić dowóz dzieci do Paczkowa i zorganizować jednej 

gminnej drużyny. 

T. Zuziak odpowiedział, że takie rozmowy były prowadzone kiedyś. 

B. Gołuszko zauważyła, że to są jedne z niewielu ośrodków wiejskich, gdzie młodzież i dzieci 

mogą funkcjonować u siebie.  

P. Tetłak zauważył, że z drugiej strony w Dziewiętlicach trudno sklecić drużynę. 

R. Napieracz dodał, że to jest kwestia czasu, żeby powstała jedna drużyna w Paczkowie. na 

pewno wiąże się to z pewnymi utrudnieniami, gdyż do Paczkowa trzeba byłoby przyjeżdżać 3 

razy w tygodniu. Natomiast organizując treningi na wsiach przychodzą również dzieci, które nie 

są zrzeszone, a ćwiczą. 

J. Roj dodał, że scentralizowanie młodzieży gminnej to jest pierwszy krok do zlikwidowania 

sportu w wioskach. Dopóki tam jest boisko to przychodzą również dzieci, które nie są 

zawodnikami. Sport na wsiach żywi się opozycją w stosunku do centrum, chcą pokazać 

Paczkowowi że są lepsi. Nie można tego na siłę hamować. Do tego, żeby wszystko było wspólne 

gminne, trzeba dojrzeć. 

M. Kupczak zauważył, że największym problemem jest demografia, która pokazuje, że dzieci nie 

będzie więcej. 

Z. Michael poinformował, że był kiedyś czynnym zawodnikiem Sparty, później Prezesem. Być 

może nie wszyscy radni mają informację odnośnie działalności klubów sportowych. Część 

radnych uczestniczy w działalności tych klubów i te informacje ma. Każdy Prezes Sparty 

remontował, ale nie było generalnego remontu. Sport na terenie Gminy Paczków ma się nieźle, to 

 



nie znaczy, że dobrze. Ma się lepiej jak w innych miejscowościach. Gdyby nie było działaczy 

sportowych, to prawdopodobnie nie byłoby tej działalności, klubów. Panowie robią to społecznie. 

Problemem jest demografia. On natomiast jest dziadkiem, jego wnukowie uczestniczą w 

zajęciach na Sparcie. On cieszy się z tego, że nie zajmują się czym innym. Zmartwiony jest tym, 

że najstarszy wnuk zasilił drużynę w Otmuchowie, gdyż z przyczyn demograficznych takiej 

drużyny tutaj nie ma, a tutaj go trenowano. Serdecznie wszystkim podziękował, bo wie jaki to 

jest wysiłek i trud. Nie chciałby, że ktoś obrażał działaczy, nie jest to intencja Rady. 

Do pkt 2. 

Przewodnicząca Komisji poinformowała,  

R. Napieracz przedstawił informację dotyczącą działalności Gminnego Centrum Sportu i 

Rekreacji w Paczkowie. „Gminne Centrum Sportu i Rekreacji w Paczkowie działa od lutego 

2006r. Od początku 2011r. jako jednostka organizacyjna Gminy. Do zadań statutowych jednostki 

należą w szczególności: 

• Inicjowanie i koordynacja wszelkich działań w zakresie kultury fizycznej w Gminie 

Paczków, w tym organizacja i współorganizacja zajęć, zawodów oraz imprez sportowo-

rekreacyjnych. 

• Tworzenie warunków do upowszechniania i uprawiania sportu również przez osoby 

niepełnosprawne. 

• Tworzenie, zarządzanie, utrzymywanie i udostępnianie bazy sportowo-rekreacyjnej. 

• Współpraca z instytucjami, organizacjami i stowarzyszeniami kultury fizycznej 

działającymi na terenie Gminy Paczków. 

Rok 2013r. był szczególnym w działalności GCSiR w Paczkowie. Przejęcie dodatkowych 

obiektów pod zarząd oraz bardzo okrojony budżet spowodował konieczność wprowadzenia 

ograniczeń zwłaszcza w dziedzinie organizacji zajęć, zawodów i imprez sportowych. Działalność 

sportowo-rekreacyjna składała się z kilku przedsięwzięć. GCSiR w Paczkowie organizowało i 

koordynowało rozgrywki Sportu Szkolnego z udziałem uczniów wszystkich szczebli kształcenia. 

Ze względu na oszczędności zorganizowano tylko 15 eliminacji gminnych na poziomie szkół 

podstawowych i gimnazjalnych. Dodatkowo zorganizowano 5 turniejów powiatowych i 

sfinansowano udział paczkowskich drużyn w 11 zawodach tego szczebla. Zorganizowano 3 

zawody szczebla wojewódzkiego i czterokrotnie sfinansowano udział zawodników z Paczkowa w 

zawodach tego szczebla. Ze względu na oszczędności zrezygnowano z finansowania udziału 

drużyn z Gminy Paczków w rozgrywkach LZS Szkół Wiejskich. Mimo to uczniowie 

paczkowskich Szkół reprezentowali swoje barwy na wszystkich ważniejszych zawodach SZS 

szczebla powiatowego i wojewódzkiego odnosząc nie małe sukcesy. Najbardziej spektakularną 

imprezą SZS organizowaną w Paczkowie był finał powiatowy i półfinał wojewódzki „Dwa 

 



Ognie”, w których wzięło udział ponad 170 dzieci. Największym sukcesem był udział 

zawodniczek z PSP3 w Paczkowie we wszystkich szczeblach rozgrywek Mini Piłki Nożnej 

łącznie z finałem krajowym. Ogólnie na organizację rozgrywek wydano około 20 000,00. 

Oprócz realizacji kalendarza rozgrywek SZS zorganizowano 8 innych imprez dla dzieci i 

młodzieży o różnym zasięgu. Do największych należy zaliczyć doroczne Gminne Igrzyska Dzieci 

i Młodzieży z udziałem przeszło 260 zawodników oraz trzy turnieje wojewódzkie w mini-

siatkówce o puchar KINDER+SPORT, w których łącznie wzięło udział ponad 320 zawodników i 

zawodniczek z całego województwa. W trakcie całego roku organizowano również turnieje dla 

dorosłych, w tym dwie Ligii Halowe z udziałem 280 zawodników, rozgrywki Play-Areny z 

udziałem 11 drużyn oraz dwa turnieje charytatywne, jeden z udziałem osób niepełnosprawnych. 

GCSiR w Paczkowie organizowało również rozgrywki i turnieje feryjne oraz wakacyjne, między 

innymi: Turnieje Pływackie i Mistrzostwa Paczkowa w Siatkówce Plażowej. Oferta imprez 

organizowanych w Paczkowie poszerzona została przez organizację wyjazdów narciarskich i na 

lodowisko w Nysie. Łącznie oprócz rozgrywek sportu szkolnego zorganizowano 14 turniejów i 

zawodów. Wiele przedsięwzięć organizowano wspólnie ze Szkołami Gminy Paczków, Klubami 

Sportowymi jak KS Sparta Paczków oraz Podokręgiem Piłki Nożnej w Nysie. Organizowano 

również Turnieje piłkarskie i siatkarskie przy współpracy ze Starostwem Powiatowym w Nysie 

oraz Komendą Powiatową Państwowej Straży Pożarnej w Nysie. GCSiR w Paczkowie wspierało 

również działalność LZS-ów z Gminy Paczków. Najbardziej spektakularną imprezą sportową o 

ogromnym znaczeniu promocyjnym była zorganizowana dzięki dodatkowej dotacji z Gminy 

Paczków i wspólnie z Centrum Sportu w Srebrnej Górze I Gala Sportów Walki MMA „Night Of 

Champions”. W imprezie tej wzięło udział blisko 50 zawodników, trenerów i gości z całej Polski 

oraz około 850 kibiców. Szeroko zakrojona akcja reklamowa oraz medialne relacje z imprezy o 

zasięgu ogólnopolskim bardzo mocno promowały Paczków. Dużo miejsca w działalności GCSiR 

w 2013r. zajęła realizacja drugiej części projektu unijnego „CZESKO-POLSKA SZKÓŁKA 

PŁYWANIA I NARCIARSTWA” W pierwszej połowie roku zorganizowano i przeprowadzono 

15 akcji narciarskich, łącznie z obozem zimowym oraz 40 akcji pływackich, łącznie z wyjazdami 

do Aquaparków i zawodami pływackimi. Wzięło w nich udział jednorazowo lub cyklicznie około 

290 dzieci z Gminy Paczków oraz 90 dzieci partnerów czeskich. Na realizację wydano przeszło 

88 000,00. Projekt napisany, złożony i przeprowadzony samodzielnie przez GCSiR w Paczkowie 

został również terminowo i skutecznie rozliczony. Do budżetu Gminy powróci z tego tytułu 

blisko 26 000 EUR co stanowi 95% wydatków kwalifikowanych projektu. Ogromną część 

budżetu pochłonęły wydatki na utrzymanie obiektów. W 2013r. GCSiR przejęło pod zarząd 

Stadion Miejski w Paczkowie. Jest to już czwarty duży obiekt obok Hali Sportowej, Basenu 

Miejskiego i Orlika, który utrzymuje nasza jednostka. Bieżące utrzymanie tak dużych obiektów 

 



w dobrym stanie technicznym i pełnym udostępnieniu dla mieszkańców wymaga wiele pracy i 

odpowiedniego finansowania. Ze względu na oszczędności w 2013r. nie dokonywano w 

obiektach żadnych większych remontów, a jedynie bieżące naprawy i konserwacje. Nie 

doposażano również obiektów w większy sprzęt i urządzenia a jedynie drobny sprzęt sportowy. 

Taka sytuacja nie może jednak trwać dłuższy czas. Nowe, wydawać by się mogło obiekty i 

urządzenia wymagają już gruntowniejszych konserwacji i niewielkich remontów. Eksploatacja 

urządzeń grzewczych, oświetlenia i wentylacji generuje znaczne koszty oraz powoduje stałe 

zużywanie się elementów wymiennych i niektórych podzespołów. Na zakup energii oraz gazu 

wydano w ubiegłym roku przeszło 79 000,00. Na usługi remontowe, przeglądy techniczne oraz 

materiały remontowe wydano około 29 000,00. Zakup usług pozostałych jak woda, ścieki, 

odpady stałe, transport kosztował 22 000,00. Zakup materiałów i drobnego wyposażenia 

pochłonął około 16 000,00. Sprawne funkcjonowanie obiektów to nie tylko ich dobry stan 

techniczny i zapłacone rachunki ale przede wszystkim praca ludzi. Załoga GCSiR na koniec 

2013r. liczyła 7 ludzi na 6,25 etatu łącznie z Dyrektorem Główną Księgową. Hala Sportowa 

pracuje cały dzień łącznie z sobotami i dyżurami pracowniczymi w niedzielę i święta. Orlik poza 

sezonem, w pogodne dni czynny jest popołudniami a w dni wolne na zamówienie. W sezonie 

otwartym czynny jest przez cały dzień łącznie z dniami wolnymi. Stadion Miejski oraz Basen 

Miejski wymaga stałego dozoru poza sezonem a pełnej obsługi w trakcie sezonu. Tak dużą ilość 

godzin funkcjonowania obiektów zapewnia zatrudnienie stałych jak i sezonowych pracowników. 

Na zatrudnienie stałych pracowników wydano łącznie z pochodnymi blisko połowę budżetu czyli 

około 180.000,00 zł. Należy jednak wspomnieć, że wszyscy pracownicy obsługi pracują na 

najniższych pensjach krajowych lub zbliżonych do tej kwoty. Funkcjonowanie Orlika w sezonie 

wymagało zatrudnienia „Animatora Orlika” a Basenu Miejskiego zatrudnienia pracownika 

sezonowego oraz dwóch ratowników, wydano na ten cel blisko 19.000,00 zł. głównie na umowy 

zlecenia. Obsługa wszystkich obiektów w pełnym zakresie nie zawsze jest możliwa ze względu 

na absencje chorobowe i urlopy pracowników. W celu ograniczenia już minimalnych kosztów 

pracowniczych GCSiR co roku stara się o pomoc w uzupełnieniu zatrudnienia, współpracując z 

Powiatowym Urzędem Pracy w Nysie i Urzędem Miejskim w Paczkowie. Prowadzone są staże i 

przyjmowani pracownicy z robót publicznych oraz innych programów aktywizacji pracowników. 

Pracownicy GCSiR wykonują wiele czynności a ich zakres obowiązków jest bardzo szeroki. Od 

dozoru obiektów, poprzez tworzenie warunków do korzystania do prac porządkowych i dbałości 

o wygląd budynków oraz terenów zielonych.  Największe koszty około 60% generowało 

utrzymanie Hali Sportowej, następnie Stadionu Miejskiego i Orlika po 15 %. Jedną dziesiątą 

wydatków pochłonęło funkcjonowanie Basenu Miejskiego. Obiekty GCSiR w Paczkowie były 

udostępnione dla potrzeb społeczeństwa nieodpłatnie jak i odpłatnie. Opłaty za wynajem i 

 



organizację zajęć stanowiły dochody własne jednostki. Większą część dochodów 87% w kwocie 

79.360,10 PLN przyniosła działalność Hali Sportowej. Złożyły się na nie opłaty za wynajem Sali 

głównej dla osób prywatnych, klubów i stowarzyszeń oraz firm, wynajem salki aerobowej, 

siłowni, sauny i kortu tenisowego. Dochody z dwumiesięcznego funkcjonowania Basenu 

Miejskiego osiągnęły kwotę 11.700,00 zł., a wynajem placu na Stadionie Miejskim 350,00. 

Obiekt stadionu używany jest również przez Klub Sportowy SPARTA Paczków, nieodpłatnie w 

zamian za udział w kosztach utrzymania obiektu. Boiska boczne i plażowe jak i obiekty ORLIK 

udostępniane są nieodpłatnie. W porównaniu do lat ubiegłych dochody własne realnie spadły o 

około 10 %. Jest to wynikiem poprawienia się bazy sportowo rekreacyjnej w innych obiektach 

oraz powstaniem nowych. Nie bez znaczenia jest również trudniejsza sytuacja finansowa nie 

tylko społeczeństwa ale również klubów i stowarzyszeń. Znaczny wpływ na ilość ludzi 

korzystających z naszych obiektów ma niż demograficzny oraz emigracja zarobkowa 

mieszkańców. Przypuszczalnie poziom dochodów będzie nieznacznie się obniżał, gdyż usługi 

tego typu nie należą już do luksusowych i wysokodochodowych. Uprawianie sportu zaczyna być 

standardem normalnego poziomu życia i powinna być w znacznej części dotowana. W celu 

ograniczenia spadku dochodów GCSiR wprowadza wiele promocji cenowych oraz zmienia 

sposoby pozyskiwania środków (wynajem powierzchni pod reklamę, wynajęcia pod działalność 

gospodarczą). Po dokonaniu remontów obiekty będą wymagały większych nakładów na 

utrzymanie, energię, jak również będą musiały być pilnowane. Pracownicy pracują na niskich 

płacach. Posiłkują się zatrudnianiem stażystów i osób w ramach robót publicznych”. 

M. Kupczak zauważył, że jako dyrektor zarządza sporym majątkiem gminnym. Po remontach 

jakie mają być wykonane w tym roku obiekty będą generować ogromne koszty. Jest ogólne 

poczucie poprawy funkcjonowania sportu w Gminie i da się to zauważyć. Dzieci korzystają z 

projektów finansowanych ze źródeł zewnętrznych. Uważa, że warto w takie projekty wchodzić i 

szukać zewnętrznych źródeł finansowania. 

 Przewodnicząca Komisji podziękowała za rzeczowe, konkretne informacje, które są potrzebne 

żeby spojrzeć na sport całościowo. 

R. Napieracz poprosił, aby pamiętać, że budżet GCSiR jest za mały, i nie starczy środków do 

końca roku, zwłaszcza, że jest obecnie Centrum zarządza dużymi obiektami. 

J. Roj dodał, że zawarta została umowa pomiędzy GCSiR, które odpowiada za stan techniczny 

poszczególnych elementów, pokrywa koszty ich bieżącego utrzymania oraz remontów. 

Poinformował, że sprzęt, który posiada Sparta, a potrzebny do utrzymania w należytym stanie 

murawy też wymaga wymiany. Przypomniał, że jak budowano halę sportową to ludzie 

krytykowali Burmistrza za tą inwestycję, a on powiedział mu, że hala spowoduje rozwój i 

rzeczywiście tak się dzieje, gdyż wiele osób korzysta z hali, co cieszy. 

 



J. Soszek stwierdził, że największą koniecznością jest remont bieżni na stadionie. Jest olbrzymie 

zainteresowanie odnośnie korzystania z bieżni i przez młodzież i przez osoby starsze. 

R. Napieracz poinformował, że ma świadomość tego, że bieżnia wymaga remontu i będzie chciał 

to wykonać. 

Na tym Przewodnicząca Komisji zamknęła 2 punkt posiedzenia. 

Do pkt 3. 

Przewodnicząca Komisji odczytała informację Naczelnika Wydziału Oświaty Katarzyny Rolki 

dotyczącą ferii zimowych dla dzieci i młodzieży, która stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

Na tym Przewodnicząca Komisji zamknęła 3 punkt posiedzenia. 

Do pkt 4. 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że na posiedzenie Komisji wpłynęła korespondencja od 

mieszkanki Paczkowa Pani Genowefy Konat. Komisja postanowiła rozpatrzyć sprawy poruszane 

w pismach na kolejnym posiedzeniu Komisji. 

Komisja sformułowała następujące wnioski: 

1. Komisja zapoznała się z planem ferii zimowych dla dzieci i młodzieży. 

2. Komisja zapoznała się że sprawozdaniem z działalności organizacji i stowarzyszeń 

sportowych za 2013 r. z wykorzystania udzielonych dotacji w bieżącej działalności 

klubów.  

3. Komisja zapoznała się z ogólną informacją dotyczącą działalności Gminnego Centrum 

Sportu i Rekreacji w Paczkowie. 

Na posiedzeniu nie rozpatrywano innych spraw. Na tym Przewodnicząca zakończyła posiedzenie 

Komisji.  

Protokołowała:      Przewodnicząca posiedzenia: 

Alicja Góral Sowa      Stanisława Sroka 

 
 

 


